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§ 143 Dnr KFKS 2016/8-009 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSSU 2016-09-13 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Yttrande till Förvaltningsrätten i 
Stockholm angående Arbetsmiljöverkets 
beslut om föreläggande med vite för 
Saltsjöbadens Samskola 
KFKS 2014/665-026 

Emelie Sunnliden, kommunjurist 

 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2016/9-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2016-09-13 

Ärende Beslutsfattare 
Delegationsbeslut förstudie 
kapacitetutökning av stadshuset- öst 
KFKS 2016/528 

Erik Lundin, enhetschef lokalenheten 

Avbetalningsplan och säkerhet för 
gatukostnadsersättning, Älgö 79:6 

Ulf Crichton, exploateringschef 

Fullmakt att föra Nacka kommuns talan vid 
Förvaltningsrätten i Stockholm angående 
Arbetsmiljöverkets beslut om föreläggande 
med vite för Saltsjöbadens Samskola 
KFKS 2014/665-026 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 

Delegationsbeslut fasadrenovering av 
egenägda byggnader i Saltsjöö-Boo och 
Sicklaön  
KFKS 2016/699 

Erik Lundin, enhetschef lokalenheten 

Delegationsbeslut avseende kolarängens fsk 
fasad 

Erik Lundin, enhetschef lokalenheten 

Delegationsbeslut avseende Krabbans 
förskola fettavskiljare 

Erik Lundin, enhetschef lokalenheten 

Delegationsbeslut avseende Samskolan 
fönster etapp 2 hus G 

Erik Lundin, enhetschef lokalenheten 

 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2016/704 

Revidering av Nacka kommuns översiktsplan ”Hållbar 
framtid i Nacka” 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen uppdrar åt enheten för strategisk stadsutveckling att utarbeta ett förslag 
till revidering av Nacka kommuns översiktsplan ”Hållbar framtid i Nacka”, utifrån 
kommunfullmäktiges beslut om aktualitetsprövning 20 juni 2016. 
 

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade den 20 juni 2016 att gällande översiktsplanen antagen i juni 
2012, till största del är aktuell, men att vissa mindre förändringar bör göras för bibehållen 
aktualitet,  

1. avsnitten som behandlar vision, mål och strategier är innehållsmässigt aktuella, men 
behöver redaktionella uppdateringar, 

2. redovisningen av mark- och vattenanvändningen är inaktuell inom vissa områden 
och bör därför revideras och kompletteras i dessa delar, 

3. riktlinjer för bostadsförsörjning är delvis inaktuell och behöver revideras. 
Kommunfullmäktige noterade även att det ligger i kommunstyrelsens ansvar att verkställa 
kommunfullmäktiges beslut att besluta om justeringar av översiktsplanen enligt ovan. 
 
En mindre revidering av översiktsplanen efter fyra år stämmer väl med den ambition om 
en kontinuerlig översiktsplanering som var grundläggande när gällande översiktsplanen togs 
fram. Processen för en sådan revidering bör kunna vara relativt kort och en reviderad 
översiktsplan skulle troligtvis kunna antas i slutet på 2017. 

Handlingar i ärendet 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 31 augusti 2016 
Översiktsplan 
Karta översiktsplan 
Kommunfullmäktige den 20 juni 2016 § 179 
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Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L) och 
Hans Peters (C), bifall till enheten för strategisk stadsutvecklings förslag. 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”Utifrån av fullmäktige fattade beslut tycker vi detta är en bra revidering. Vi i MP har dock 
en avvikande åsikt i ett antal redan fattade beslut som ingår i underlaget till den reviderade 
översiktsplanen, de största är: 

 Storleken på exploateringen i Ryssbergen enligt programmet för centrala Nacka är 
alldeles för utbredd.  

 Riktlinjerna för Nackas bostadsförsörjning skulle behöva omarbetas så de ger ett 
starkare stöd för att bygga en stad för alla. Idag har vi en slagsida på byggandet som 
gynnar en priviligierad medelklass vilket gör det svårt för ungdomar och andra 
mindre priviligierade grupper att ta sig in på Nackas bostadsmarknad. 

 Östlig förbindelse som för Nackas del också innebär byggandet av 6500 nya 
bostäder i icke kollektivtrafiknära lägen är någonting vi i MP Nacka inte står 
bakom. Österleden innebär att flera idag oexploaterade grönområden behöver tas i 
anspråk för bebyggelse. Österleden innebär också att vi varken når de lokala klimat 
och miljömålen eller bidrar till att de globala målen som Sveriges riksdag står 
bakom nås. Miljöpartiet vill istället att kommunen driver frågan om en 
tunnelförläggning av Värmdöleden vilket skulle möjliggöra för lika många bostäder, 
men i ett mer centralt kollektivtrafikläge och ett kort cykelavstånd till Stockholm.” 

 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”I det reviderade förslaget föreslås att planeringsinriktningen för Gröna Dalen ska utredas. 
Centerpartiet ser gärna att det utreds men anser att en sådan utredning ska utgå från att 
Gröna Dalen ska användas till rekreation, friluftsliv, odling och idrott. Området har 
potential att utvecklas men det måste ske på rätt sätt. Gröna Dalen är idag ett populärt 
gångstråk för boende både i Saltsjöbaden och Fisksätra.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra och angeläget att aktualisera översiktsplanen. Mycket i planen är bra och 
fortfarande aktuellt. Samtidigt så finns det främst på området bostadsförsörjning anledning 
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att uppdatera planen. En mycket viktig aspekt är att antalet och andelen hyresrätter minskat 
under många år. Detta samtidigt som så många efterfrågar hyresrätter. Det gäller självklart   
unga människor som inte har det startkapital som behövs för att köpa en bostadsrätt men 
också många andra som av olika skäl inte kan eller vill köpa en bostadsrätt. Översiktplanen 
har som ett av de övergripande målen social hållbarhet och där passar hyresrätterna in. 
Nacka är en av landets allra mest segregerade kommuner, enligt SCB, och åtskillnaden i 
bostäder är en viktig pusselbit där. Samtidigt är det viktigt att planera för att 
hyresbostäderna inte blir andra klassens bostäder med skugga, buller och dåliga lägen.” 
 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”Vid behandling av aktualitetsprövningen av översiktsplan gjorde vi medskick att vi anser 
att man i arbetet ska komplettera med markering av områden som är möjliga att 
tillgängliggöra för strandpromenader, markera vikten av att få så sammanhängande gång- 
och cykelstråk som möjligt samt att i tidigt skede peka ut gröna områden som kan komma 
att utvecklas till odlingslottsområden. När det gäller tänkbara områden för 
odlingsverksamhet har vi också skrivit en motion i ärendet, som i tjänsteskrivelsen besvaras 
positivt och att detta är något som ska finnas med i kommande arbete med 
översiktsplanen. Vi ser framemot att detta också görs så att dessa frågor inte enbart sägs 
vara viktiga att ta fram utan att det också i realiteten syns i kommande översiktsplan.” 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2012/640-214 

Detaljplaneprogram för Planiaområdet på västra 
Sicklaön 
Antagande 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Programområdet ligger på västra Sicklaön och avgränsas av Kyrkviken och Finntorp i 
öster, Sickla köpkvarter och Alphyddan i väster, Värmdöleden i norr och Nysätra i söder. 
Kommunstyrelsen antog den 11 februari 2013, § 44 Start- PM för detaljplaneprogrammet. 
Den 29 juni 2016, § 160 tillstyrkte miljö- och stadsbyggnadsnämnden programmet. 
 
Inom programområdet föreslås ny bebyggelse utifrån både platsens förutsättningar och ett 
stadsbyggnadsperspektiv. Sammantaget föreslås ca 2100 nya bostäder, nya förskolor, 
utökad skolverksamhet, handelslokaler och kontor. 
 
En trafikanalys har tagits fram som visar att tillkommande trafikalstring från den föreslagna 
bebyggelsen är relativt låg och främst ger lokala skillnader i trafikmängder. 
 
En dagvattenutredning har tagits fram som föreslår en kombination av olika LOD-lösningar 
(lokalt omhändertagande av dagvatten) inom programområdet, samt rening av dagvatten i 
Kyrkviken. Om de åtgärder som föreslås i dagvattenutredningen genomförs så kommer 
belastningen av föroreningar till Järlasjön, Sicklasjön och Strömmen att minska när 
bebyggelsen inom detaljplaneprogrammet genomförts.  
 
Grundprincipen för exploateringskalkylen är att samtliga för programmet nödvändiga 
infrastrukturåtgärder samt andra åtgärder avseende allmänna anläggningar inom och i 
anslutning till programområdet, ska finansieras via exploateringsbidrag kopplat till 
tillkommande bebyggelse samt genom intäkter från markförsäljning av kommunal mark.  
 

Handlingar i ärendet 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 31 augusti 2016 
Samrådsredogörelse, Detaljplaneprogram för Planiaområdet på västra Sicklaön, 2016-06-09 
Programhandling Program för Planiaområdet, antagandehandling 2016 
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Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2016-06-29, § 160 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet skulle bordläggas. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med Mats Gerdaus 
yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 147 Dnr KFKS 2015/372-214 

Startpromemoria för detaljplanearbete inom 
stadsbyggnadsprojekt Sydvästra Plania, fastigheterna 
Sicklaön 40:14, 268:2, 268:4 och Sicklaön 269:1 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott antar startpromemorian. 
 
Detta beslut fattas av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott med stöd av punkten 56 i 
kommunstyrelsens delegationsordning. 
 

Ärendet 
Projektet ingår i Nacka stad - det nya, täta och blandade området som skapas på västra 
Sicklaön. 13 500 nya bostäder och 10 000 nya arbetsplatser gör det möjligt att bygga 
tunnelbanan till Nacka. Syftet med projektet är att skapa en ny och utökad skol- och 
förskolemiljö inom Sickla skola samt möjliggöra för nya bostadskvarter med levande 
bottenvåningar.  
 
Projektområdet omfattas fullt ut av kommunalägd mark. Avsikten är att all kommunal 
mark som planläggs för bostadsändamål skall markanvisas efter att detaljplanen är klar. 
Om- och nybyggnation av befintlig skola, förskola, gymnastikhall och bollplan planeras i 
nuläget att utföras av kommunen själv. Projektet beräknas pågå mellan åren 2016-2025.  
 
En preliminär uppdelning av kostnader mellan projekten är att stadsbyggnadsprojektet står 
för kostnaderna som uppstår till följd av bostadsbebyggelsen. Kostnaderna inom 
stadsbyggnadsprojektet kommer att täckas av markförsäljningsintäkter och projektet ska 
totalt gå med vinst. 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens och planenhetens tjänsteskrivelse den 31 augusti 2016 
Startpromemoria 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till exploateringsenhetens och planenhetens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”Det är bra att ärendet kommer igång. Vår region och vår kommun behöver möta krisen 
med bristen på bostäder på ett bra sätt. I samband med bostadsbyggande behövs också 
arbete med hållbarhet i planering och strukturer. Bristen på hyreslägenheter till rimliga 
priser skadar vår region. Därför vill vi att området som nu byggs ska ha 50% 
hyreslägenheter, företrädesvis ettor och tvåor. Redan används områdets 7-manna 
fotbollsplan i stor utsträckning. Det är svårt att hitta lediga tider. När fler flyttar in ökar 
behovet av den av moderaterna tidigare utlovade 11-mannaplanen som möjliggör att fler 
kan träna samtidigt och även möjlighet till större tävlingar.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”Miljöpartiet anser att den konstgräsyta som idag är avsatt för fotboll inte får minskas och 
att målsättningen ska vara att utöka ytan.  
Byggandet av hyresrätter i Nacka har varit eftersatt under flera år och vi vill att hälften av 
bostäderna som byggs här skall upplåtas med hyresrätt. Kommunen har en målsättning om 
att 30 % av de lägenheter som byggs skall vara hyresrätter men det är dock bara på 
kommunens egen mark vi kan bestämma andelen hyresrätter. På bl.a. Kvarnholmen äger 
kommunen ingen mark och där planeras det för 3000 bostadsrätter och 0 hyresrätter. Detta 
gör att vi på vår egen mark måste se till att det byggs minst hälften hyresrätter för att nå 
upp till vårt eget mål om 30 % hyresrätter. Vi vill också se en styrning mot mindre 
bostadsytor. 
Vi vänder oss också starkt mot det missvisande underlaget i handlingarna i detta ärende när 
man redogör för skillnaden i intäkter från marken vid bostadsrätter (fri upplåtelseform) och 
hyresrätter. För bostadsrätter redovisar man de totala försäljningsintäkterna från 
markförsäljningen medans man för hyresrätter endast redovisar intäkten från de första två 
årens tomträttsavgälder. I och med att detta inte nämns i underlaget blir det vilseledande 
desinformation för nämndens ledamöter som kan påverka byggandet av hyresrätter 
negativt.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet vill framhålla att området bör bebyggas med minst 50% hyresbostäder. 
Även om det inte tas ställning till upplåtelseformen i detaljplanen så är det angeläget att 
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redan nu planera för att det byggs hyresbostäder i angiven mängd. Det ger helt enkelt bättre 
planeringsförutsättningar. Samtidigt så vill vi anmärka på att den kostnadskalkyl som finns 
med är gravt missvisande vag gäller effekterna av hyresbostäder. Om kalkylen inte är ett 
underlag till beslutet (vilket hävdades på sammanträdet) då borde den helt enkelt inte 
funnits med. Har den ett informationsvärde som ger bättre planeringsförutsättningar, ja då 
måste kalkylen vara korrekt och innehålla uppgifter om gjorda antaganden.” 
 
- - - - - 
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§ 148 Dnr KFKS 2016/288 

Markanvisning genom anbudstävling i Svindersberg, 
etapp 1 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen genomför markanvisning genom anbudstävling i huvudsak 
enligt redovisat underlag för del av fastigheten Sicklaön 40:11 i Sickla. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att utvärdering av gestaltningsförslagen ska ske utifrån 
detaljutformning, volymskapande gestaltning, bebyggelsens förhållande till 
omgivande allmän plats och befintlig bebyggelse samt fasaders utformning. 

 

Ärendet 
Som en del av genomförandet av stadsbyggnadsprojekt Svindersberg föreslås att del av den 
kommunala fastigheten Sicklaön 40:11 överlåts med fri upplåtelseform genom en 
anbudstävling, etapp 1. Ytterligare kommunal mark i Svindersberg kommer att föreslås bli 
anvisad och beslutas om i ett senare skede, se karta nedan. Anbudsområdet för etapp 1 
består av cirka 230 lägenheter och tillhörande allmänna anläggningar. Vid bedömning av 
anbudsgivare föreslås anbudsgivarens gestaltningsförslag viktas till 50 procent och offererat 
pris till 50 procent.  
 
Förslaget innebär i övrigt huvudsakligen följande. 

 Bedömningen av anbudens gestaltningsförslag ska ta avstamp i stadsbyggnads-
strategin Fundamenta. Ambitionen är en varierad arkitektur avseende fasader och 
volymers utformning. Den nya bebyggelsen ska förhålla sig till omgivande allmän 
plats och befintlig bebyggelse. 

 Anbudet innehållande högst pris föreslås få maximal anbudspoäng för pris. 
Resterande anbud ska då poängsättas utifrån förhållandet mellan offererat pris och 
högsta offererat pris. 
 

Övriga förutsättningar för markanvisning relaterade till funktion och genomförande anges 
som skall-krav i inbjudan samt dess bilagor. 
 
De principer som gäller för anbudstävlingen är framtagna i enlighet med ”Program för 
markanvändning, med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal” samt övriga 
styrdokument angivna i anbudsinbjudan. 
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Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 augusti 2016 
Inbjudan till anbudstävling för markanvisning 
Anbudsmall 
Startpromemoria 
Volymstudie 
Utpekade träd 
Miljöförutsättningar för anbudstävling i Svindersberg 
Karta över befintlig VA-struktur 
Översiktlig information om buller vid Svindersberg 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (L), bifall 
till exploateringsenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles 
yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Byggnationen på Svindersberg bör, liksom i övriga kvarvarande områden inom ramen för 
Nacka stad, planeras för att där byggs minst 50% hyresbostäder. När sedan 
markanvisningen sker så ska den göras till den anbudsgivare som erbjuder den lägsta 
inflyttningshyran. Behovet av hyresrätter, och då också med rimliga hyror, är mycket stort 
och i omgivningen finns det få av dem.” 
 
- - - - - 
 
 
  



16 (29) 
 

 13 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 149 Dnr KFKS 2012/139 

Tillägg till exploateringsavtal i stadsbyggnadsprojektet 
Verksamhetsområde Semestervägen om utbyggnad av 
allmänna anläggningar 
Fastigheterna Lännersta 10:1, 1:808 och Boo 1:1070  

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ingår föreslaget 
tillägg till exploateringsavtal med Electroscandinavisk Teknikutveckling avseende 
utbyggnad av allmänna anläggningar inom fastigheten Lännersta 10:1. 
 

Ärendet 
Utbyggnad av vändplanen ska enligt gällande exploateringsavtal utföras av exploatören. 
Tillägget till exploateringsavtal reglerar att utbyggnaden av vändplats istället utförs av 
kommunen och exploatören betalar ett exploateringsbidrag för att täcka de kostnader för 
utbyggnad som enligt gällande avtal åligger entreprenören att utföra. 

 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 23 augusti 2012 
Tillägg till exploateringsavtal med Electroscandinavisk Teknikutveckling inklusive bilagor. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med exploateringsenhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2004/428-251 

Projektavslut för Långvägen/Skymningsvägen, 
stadsbyggnadsprojekt 9323 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen godkänner slutrapporten för stadsbyggnadsprojekt 9323, 
Långvägen/Skymningsvägen. Information i ärendet lämnas för kännedom till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden och natur- och trafiknämnden. 
 
Nettoinvesteringar ska aktiveras på respektive verksamhet hos kommunstyrelsen och natur- 
och trafiknämnden. 

Ärendet 
Förnyelseområdet är beläget i Eknäs i Boos västra del. I norr gränsar området mot redan 
detaljplanelagt område och i söder mot Tollareängen. Enligt Start-PM var syftet med 
detaljplanen att möjliggöra permanentboende genom att förse området med kommunalt 
vatten och avlopp samt höja trafiksäkerheten på Långvägen och se till att den uppfyller en 
standard som motsvarar kraven i ett permanentbebyggt område. Projektet resulterade i fler 
och större byggrätter. VA har byggts ut och vägarna rustats upp i enlighet med Start-PM. 
 
Detaljplan 467 vann laga kraft den 20 maj 2009 och gatukostnadsutredningen vann laga 
kraft den 27 maj 2009. Utbyggnad av allmänna anläggningar skedde 2010/2011 och 
driftöverlämnande gjordes i oktober 2012. Fakturering av gatukostnader gjordes i april 
2013. 
 
Ekonomiskt sett resulterade projektet i ett netto på minus 3 900 000 kronor.  

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den  
Ärendeöversikt 
Slutrapport 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med exploateringsenhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2011/216-216 

Projektavslut för Svärdsö, stadsbyggnadsprojekt 9537  

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att avsluta stadsbyggnadsprojekt 9537 Svärdsö. Informationen i 
ärendet lämnas för kännedom till miljö- och stadsbyggnadsnämnden samt natur- och 
trafiknämnden. 

Investeringar för kommunens utredningsarbete om 725 000 kronor avskrivs direkt i 
kommunstyrelsens bokslut för innevarande år. 

Ärendet 
Under 2011 beslutade kommunstyrelsen att Svärdsö skulle bli ett naturreservat för att 
säkerhetsställa bevarandet av de höga natur- och rekreationsvärdena. I samband med det 
antogs också en startpromemoria för stadsbyggnadsprojektet 9537 (KFKS 2011/216-216) 
vars syfte var att undersöka möjligheten att kombinera införandet av naturreservatet med 
tillskapandet av en småbåtshamn samt en ny förskola.  

Utredningen visade inget som skulle hindra möjligheten att uppföra en förskola på Svärdsö. 
Förskolans parkeringsbehov sågs inte heller som ett problem då det kan samordnas med 
naturreservatets behov av parkeringsplatser. Dock ansågs det inte vara möjligt att uppföra 
en småbåtshamn utan att den marina miljön inom reservatet skulle ta allt för stor skada. I 
och med detta får utredningen anses avslutad. Kommunstyrelsen föreslås därför avsluta 
stadsbyggnadsprojekt 9537 Svärdsö och nedlagt arbete om 725 000 kronor direktavskrivs i 
kommunstyrelsens budget för innevarande år. 

 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 1 juni 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med exploateringsenhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2014/158-251 

Överlåtelse av ”Ramavtal för Nacka strand” med Nacka 
Strand Fastighets AB 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen medger att ”Ramavtal för Nacka strand” överlåts från Nacka strand 
Fastighets AB till 

 Nacka 1 AB avseende fastigheten Sicklaön 13:138 
 Nacka Strand 2 AB avseende fastigheten Sicklaön 369:33 
 Nacka 3 AB avseende fastigheten Sicklaön 369:39 
 Nacka 4 AB avseende fastigheten Sicklaön 369:40 
 Nacka 5 AB avseende fastigheten Sicklaön 13:135 
 Nacka 6 AB avseende fastigheten Sicklaön 13:24 
 Nacka 7 AB avseende fastigheten Sicklaön 13:136 
 Nacka 10 I AB och Nacka 10 II AB avseende fastigheten Sicklaön 362:1 
 Nacka 11 AB avseende fastigheten Sicklaön 362:1 och  
 Nacka 13:79 AB avseende fastigheten Sicklaön 13:79. 

Ärendet 
De fastigheter som omfattas av ”Ramavtal för Nacka strand” har överlåtits och ansökan 
om godkännande av överlåtelse av avtalet har inkommit till kommunen. De nya ägarna, 
förutom Nacka 13:79 AB, är helägda av Nacka Strand Fastighets AB, som är avtalspart i 
ramavtalet idag. Nacka 13:79 AB ägs indirekt till hälften vardera av Cerep D Sweden AB 
(moderbolag till Nacka Strand Fastighets AB) och Skanska AB.  

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 26 augusti 2016 
Fastighetsindelning nu och vid ramavtalets ingång 
Lagfarna ägare nu och vid ramavtalets ingång  
Avtal om övertagande av rättigheter och skyldigheter enligt ramavtal samt köpeavtal 
Koncernstruktur 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med exploateringsenhetens 
förslag. 
 
- - - - - 



20 (29) 
 

 13 september 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 153 Dnr KFKS 2016/118-041 

Exploateringsredovisning T2 2016 – beslut om ny budget  

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut:  
 

 Kommunfullmäktige beviljar kommunstyrelsens hemställan om att utöka den totala 
exploateringsbudgeten med 598,5 miljoner kronor enligt följande:  
 

Nya exploateringsprojekt 
 Jarlaberg Enspännarvägen [9247], beräknat överskott om 2,9 miljoner 

kronor 
 Dalkarlsängen [9423], beräknat överskott om 17,9 miljoner kronor  
 Bergs gård [9238], utgift om 11,6 miljoner kronor 
 Sydvästra Plania [9242], utgift om 7,6 miljoner kronor 
 Område A, Eols udde [9423], utgift om 5,5 miljoner kronor 
 Björknäs Talluddsvägen [9433], utgift om 1,4 miljoner kronor 
 Solbrinken Grundet [9434], utgift om 9,4 miljoner kronor 
 Delplan 1, Älta C, etapp A och B [9630], utgift om 5,9 miljoner kronor 

 
Projektram åren 2016 – 2019 
Kommunstyrelsen beviljas att fördela på stadsbyggnadsprojekt i tidigt skede. 

 Projektram år 2016, utgift om 100 miljoner kronor 
 Projektram år 2017, utgift om 100 miljoner kronor 
 Projektram år 2018, utgift om 100 miljoner kronor 
 Projektram år 2019, utgift om 100 miljoner kronor 

 
Förändringar i beviljade exploateringsprojekt 

 Område Y och Z, Bo 1:51 [9320], positiv förändring om 2,5 miljoner 
kronor 

 Ny Skurubro [9410], positiv förändring om 11,0 miljoner kronor 
 Studentbostäder Ektorp [9229], ökade utgifter om 1,9 miljoner kronor 
 Verksamhetsområde Semestervägen [9382], ökade utgifter om 0,5 miljoner 

kronor 
 Allmänna anläggningar Danviksstrand [9225], ökade utgifter om 9,0 

miljoner kronor 
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 Överdäckning 222 och bussterminal [9245], ökade utgifter om 180 miljoner 
kronor 

 
 Kommunfullmäktige noterar den av exploateringsenheten genom kommunstyrelsen 

redovisade exploateringsbudgeten i övrigt. 
 
Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut enligt ovan delegerar kommunstyrelsen 
till sitt stadsutvecklingsutskott att fördela medel inom ”projektramen 2016-2019” i 
samband med projektstart  
 

Ärendet 
Exploateringsverksamheten omfattar drygt 200 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har 
syftet att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Senaste 
budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 1 för 2016.  
 
Till tertial 2 2016 föreslås en första total projektbudget för åtta enskilda projekt samt en 
projektram för åren 2016-2019. För sex pågående projekt föreslås en utökning eller 
förändring av projektbudgeten och därmed tilläggsinvestering. Tillsammans påverkar dessa 
projekt den totala exploateringsbudgeten med ytterligare 599 miljoner kronor. Den totala 
exploateringsbudgeten kommer efter besluta att öka och ha ett negativt netto inklusive 
markförsäljningar på drygt 1,2 miljarder kronor. 
 
Den största budgetförändringen för pågående projekt berör Överdäckningen av 222. 
Därutöver föreslås helt nya medel för projekten Jarlaberg Enspännarvägen, Dalkarlsängen, 
Bergs gård, Sydvästra Plania, Område A, Eols udde, Björknäs Talluddsvägen, Solbrinken 
Grundet, Delplan 1 samt Älta C, etapp A och B. 
 
Projektram om 100 miljoner per år, för åren 2016 till och med 2019 föreslås fördelas ut på 
stadsbyggnadsprojekt i tidigt skede på uppdrag av kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott i samband med projektstart. Projektet kommer därefter, i vanlig 
ordning, begära en projektbudget hos kommunfullmäktige så fort projektet är 
budgeteringsbart. 
 

Handlingar i ärendet 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 31 augusti 2016 
Projekttabell, alla projekt 
Projekttabell, projekt med ny budget 
Projektbeskrivning för projekt med ny budget 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med exploateringsenhetens 
förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters (C) lät anteckna följande för Centerpartiets stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”Centerpartiet har och kan komma att ha synpunkter på omfattning och utförande i en del 
av de byggprojekt som redovisas. Det gäller t.ex Morningside Marina, Jarlabergsvägen, 
Gillevägen/Planiavägen och Furuvägen. Vi återkommer till dessa objekt i samband med 
planarbetet.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Bland de projekt som redovisas och tas beslut om så vill Vänsterpartiet att tre projekt ska 
utgå: Bostadsbebyggelsen i Morningside marina och Österleden/Östlig förbindelse. Båda 
dessa projekt har dåliga miljökonsekvenser om än i mycket olika omfattning. Projektet 
Ryssbergen vill vi också ska utgå. Ryssbergen är på många sätt ett viktigt område att 
skydda. Naturreservatsbildning är på gång och att då ta en betydande del av området och 
bygga på är helt fel. De bostäder som är tänkta här bör istället kunna byggas längre 
österut.” 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2016/297-1 

Regional utvecklingsplan för Stockholmsregionen 
RUFS 2050 
Yttrande (del 2) till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över samrådsförslag till regional 
utvecklingsplan för Stockholmsregionen, RUFS 2050, med kompletteringen ”Nacka 
kommun har beslutat att större delen av Ryssbergen-området ska göras till naturreservat, 
men att den exakta avgränsningen kommer att fastställas senare”.  
 

Ärendet 
Tillväxt- och regionplaneförvaltningen, TRF, har, utifrån det av Tillväxt- och 
regionplanenämnden, TRN, beslutade programmet för RUFS 2050, arbetat fram ett 
samrådsförslag för RUFS 2050 som ska delges regionens aktörer i ett samråd. Samrådet 
pågår från april till och med september. Samrådsförslaget bygger på RUFS 2010 men har 
en ny målstruktur med bland annat tidsatta, konkreta delmål och prioriterade åtgärder på 
kort sikt, samt två principiella strukturbilder som underlag för en diskussion om regionens 
rumsliga utveckling. Ambitionen är att anta den slutliga RUFS 2050 under försommaren 
2018 och den nya planen kommer att gälla i åtta år enligt plan- och bygglagen (2010:900). 
 
Förslaget till Nacka kommuns yttrande koncentrerar sig på: 

 Att målhierarkierna behöver bli mer lättförståeliga och överskådliga samt att vissa 
mål och åtgärder prioriteras framför andra.  

 Vikten av att det blir en östlig förbindelse kopplat till Nackas bidrag till regionens 
tillväxt.  

 Svårigheter att se konsekvenser av de enskilda åtgärderna i jämförelserna mellan de 
strukturbilderna som ska användas som verktyg för att diskutera viktiga 
vägvalsfrågor i regionens utveckling, hur olika insatser påverkar utvecklingen och 
vilka konsekvenser detta kan få. 

 Nära samarbete och samordning mellan Nacka kommun och övriga aktörer såsom 
landstingets förvaltningar (FUT och TF) samt Trafikverket för att åstadkomma 
kapacitetsstarka och resenärsoptimerade lösningar. 

 Potentialen för kollektivtrafik på vatten. 
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 Nacka kommun önskar att kompetensförsörjningsfrågorna i RUFS 2050 behandlas 
utifrån ett tillväxtperspektiv och baseras på en djupare analys. 

 Kommunen driver sedan några år ett arbete för att ett internationellt universitet ska 
etableras inom kommunen. 

 I det ökande flyktingmottagandet så ser Nacka att vår kundvalsmodell, där vi har 
många olika aktörer, har möjliggjort för en kapacitetsökning och integration i hela 
utbildningssystemet, från förskola till vuxenutbildning. 

 

Handlingar i ärendet 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 31 augusti 2016 
Förslag till yttrande  
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Gunilla Grudevall Sten (L) 
och Jan-Eric Jansson (KD), bifall till enheten för strategisk stadsutvecklings förslag men att 
yttrandet ska kompletteras med ”Nacka kommun har beslutat att större delen av 
Ryssbergen-området ska göras till naturreservat, men att den exakta avgränsningen kommer 
att fastställas senare”.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet vill framhålla vår åsikt att Österleden/Östlig förbindelse inte bör byggas. 
Det är en lösning som hör till en tid då ökad biltrafiks sågs som en tillgång. Idag, när 
klimatet kräver minskade utsläpp, när utrymmet bli allt mer åtråvärt i staden så är det 
kollektiva trafiklösningar och inte biltrafik som ska byggas ut. 
Vi är också kritiska till skrivningarna om flyktingmottagande och kundval. Det är knappast 
kundvalet som möjliggjort en kapacitetsökning och integration i utbildningssystemet. 
Kundvalet spär tyvärr ytterligare på det faktum att Nacka är en av Sveriges mest 
segregerade kommuner.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
stadsutvecklingsutskottsgrupp. 
 
”Det är fascinerande att se hur ideologisk dogm skymmer siktet för Nackas 
moderatmajoritet. Ett av de tydligaste och aktuellaste exemplen är de brister revisorerna har 
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pekat på i sin granskning av kommunens flyktingmottagande. Det är tydligt hur Nackas 
styrmodell med kundval försvårar samarbetet mellan olika aktörer, vilket bland annat 
innebär brister i ändamålsenlig uppföljning av måluppfyllelse och effekter av genomförda 
insatser inom vuxenutbildningen och svenska för invandrare (sfi) samt kurser för 
samhällsorientering.” 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2016/490 

Stockholms stads strategi för ”Fossilbränslefritt 
Stockholm 2040” 
Yttrande till Stockholms stad 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande över den planerade strategin för 
”Fossilbränslefritt Stockholm 2040”. 
 

Ärendet 
Stockholm ska vara en fossilbränslefri stad år 2040. Kommunfullmäktige har fastställt ett 
etappmål om att utsläppen av växthusgaser ska vara högst 2,3 ton CO2e 
(koldioxidekvivalenter) per invånare år 2020. Kommunstyrelsen fick samtidigt i uppdrag att 
tillsammans med miljö- och hälsoskyddsnämnden ta fram en strategi för delmålet till 2020 
samt en färdplan för fossilfrihet till 2040. Dessa två uppdrag presenteras gemensamt i 
kommunstyrelsens samlade strategi för ett fossilbränslefritt Stockholm 2040. Genom beslut 
av denna strategi ges ett antal utpekade nämnder och bolagsstyrelser ett särskilt 
genomförandeansvar för olika prioriterade insatser.  
 
Nacka kommun fick ta del av remissen den 9 juni 2016. Remisstiden går ut den 26 
september 2016. Nacka har dock fått anstånd med remissvaret till den 5 oktober. Därför 
bör Nacka kommun anta sitt yttrande (förslag finns i bilaga 1) vid kommunstyrelsens 
sammanträde den 3 oktober. I förslaget till yttrande lyfts särskilt utökad biogasproduktion i 
Henriksdals reningsverk och att oljeverksamheten vid Bergs gård ska flyttas. 
 

Handlingar i ärendet 
Enheten för strategisk stadsutvecklings tjänsteskrivelse den 30 augusti 2016 
Förslag till yttrande 
Strategi för ”Fossilbränslefritt Stockholm 2040” 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med enheten för strategisk 
stadsutvecklings förslag. 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2016/118-041 

Investeringsbeslut- och sammanställning för 
fastighetsverksamheterna 2016-2019  

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan 
eget ställningstagande.  
 

Ärendet 
Det totala beloppet av de investeringsmedel som föreslås ska beviljas uppgår till 
440 miljoner kronor fördelat på följande: 

 
 330 miljoner, Bostadsförsörjning sociala behov 
 50 miljoner, nytt huvudprojekt för Fritidsnämnden 
 60 miljoner, utökad ram för markförvärv och inlösen 

 

Handlingar i ärendet 
Controllerenhetens tjänsteskrivelse den 6 september 2016 
Tjänsteskrivelse - Bostadsförsörjning för sociala behov för 2017-2019 
Tjänsteskrivelse - Strategiska markförvärv samt inlösen av mark 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), att ärendet ska 
överlämnas till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet Mats Gerdaus yrkande 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2016/296 

Det regionala trafikförsörjningsprogrammet för 
Stockholms län  
Yttrande till Stockholms läns landsting 

Beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta föreslaget yttrande daterat 2016-08-26. 
 

Ärendet 
Nacka kommun har fått möjlighet att yttra sig över det nya regionala trafikförsörjnings-
programmet för Stockholms län. Programmet är ett viktigt styrdokument för kollektiv-
trafikens utveckling och ska fastställa de långsiktiga mål som utgör en grund för den 
kollektivtrafik som ska upphandlas.  
 
Förslaget är att Nacka kommun överlag är positiv till innehållet i det nya trafikförsörjnings-
programmet men framför ett antal synpunkter. Bland annat om vikten att lyfta frågan om 
hur möjligheten till kombinationsresor med cykel och kollektivtrafik kan förbättras, 
behovet av att prioritera kollektivtrafik på vatten, att tydligare definiera vad de olika 
måltalen innebär och att ambitionsnivån gällande flera av måltalen bör höjas. Innehållet i 
förslag till yttrande ligger i linje med Nacka kommuns miljömål. 
 

Handlingar i ärendet 
Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 26 augusti 2015 
Förslag till yttrande  
Regionalt trafikförsörjningsprogram för Stockholms län 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott beslutade i enlighet med trafikenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 158  

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
 
 
 
 
 
 


